

ACSUS - THE ASSOCIATION FOR CANADIAN STUDIES IN THE UNITED STATES

Each year, The American Review of Canadian Studies, the journal of The Association for Canadian Studies in the United States, devotes one issue to a theme of major importance. This year's theme is Ontario's geographical and historical development. Additional copies of the journal (\$7.00/US each) are available by contacting ACSUS, One Dupont Circle, Suite 620, Washington, D.C. 20036.

* * * * *

PROPOSED AMENDMENTS TO BY-LAW NO. 1 OF THE CHA LETTERS PATENT TO PROVIDE FOR A MAIL BALLOT TO ELECT EXECUTIVE AND COUNCIL MEMBERS

At the CHA annual general meeting in Guelph last year members agreed in principle to adopt a mail ballot for the election of Executive and Council members. It was also decided to solicit legal advice before proceeding with the change.

This consultation has been completed and the proposed changes in the CHA By-law No. 1 are included on a separate insert in this Newsletter. A motion incorporating these changes will be put to the membership at the CHA annual meeting on 29 May 1985 at the University of Montreal. If adopted the new procedure will be put into place for the 1986 elections.

* * * * *

LIAISON BOOKS

Last fall, a new vehicle for communication between the university world and the general public was launched by the Canadian Association of University Teachers and the University of British Columbia Press: Liaison Books. Liaison Books is intended as a series of paperbacks for the general trade, and sales will be promoted by the University of British Columbia Press and the Canadian Association of University Teachers not only in Canada, but also the U.S.A., Britain and Australia and New Zealand. The various volumes will deal with matters of concern to the academic world, such as research and curriculum development. One title already under way will deal with business education. Another is planned on bio-technology research and development.

Also in the planning state is a Liaison Books Science News in pocketbook format, like the other titles. Successive issues of Science News would deal with new developments in science and technology, and each would have its own editor who would work under the direction of the general editor, and each would deal with a particular field of science.

Initial publication of each title will include some cloth-bound copies, intended for sale to libraries, or as review copies. The general editor is J.A.S. Evans, tel. (604) 228-4063.

* * * * *

L'ASSOCIATION AMERICAINE DES ETUDES CANADIENNES

The American Review of Canadian Studies, journal de l'Association américaine des études canadiennes, consacre chaque année un de ses numéros à un thème. Cette année c'est "le développement géographique et historique de l'Ontario". Des copies du journal (7\$ US) sont disponibles auprès de ACSUS One Dupont Circle, Suite 620, Washington, D.C.

* * * * *

AMENDEMENTS PROPOSES AU REGLEMENT NO. 1 DE LA SHC AFIN QUE LE VOTE PAR LA POSTE PERMETTE D'ELIRE LES MEMBRES DE L'EXECUTIF ET DU CONSEIL

Les membres présents à notre dernière Assemblée générale (Guelph, juin 1984) ont accepté le principe du vote par la poste pour l'élection des membres de l'exécutif et du conseil. Cependant, un avis légal devait être recherché avant d'agir.

Maintenant que nous avons reçu cet avis légal, il nous est possible de vous fournir, à part, une partie du règlement amendé dans le sens recherché. Une motion incorporant les changements suggérés sera présentée et débattue à notre prochaine Assemblée générale (Université de Montréal, 29 mai 1985). Si elle était adoptée, la nouvelle procédure de vote aurait cours pour les élections de 1986.

* * * * *

LIAISON BOOKS

L'automne dernier, un nouveau véhicule pour la communication entre le monde universitaire et le grand public fut lancé par l'Association canadienne des professeur(e)s d'université et par les Presses de l'université de la Colombie-britannique: Liaison Books. Liaison Books veut offrir une série de livres de poche destinés au public en général. La vente de ceux-ci sera assurée au Canada, aux Etats-Unis, en Grande Bretagne, en Australie et en Nouvelle Zélande, par les Presses de l'université de la Colombie-britannique et de l'Association canadienne des professeur(e)s d'université. Les volumes traiteront de questions intéressant le monde académique telles que la recherche et le développement de programmes d'études. Un ouvrage se rapportant à l'éducation des affaires est déjà en cours et un autre portant sur la recherche et le développement de la biotechnologie est prévu.

Liaison Books projette également la publication, sous format de poche, d'ouvrages sous le titre général de "Nouvelles de la science". Les différents numéros de Science News traiteront des nouveaux développements dans le domaine de la science et de la technologie; chacun aura son propre éditeur, qui travaillera sous la direction de l'éditeur général, et chacun traitera d'un sujet particulier connexe à la science.

* * * * *

INTERNATIONAL COMMISSION FOR THE HISTORY OF
REPRESENTATIVE AND PARLIAMENTARY INSTITUTIONS

The International Commission was formed in 1936 to promote research on the origin, growth and development of representative and parliamentary institutions throughout the world and in all periods. In particular it encourages the study of the development of representative institutions in a broad and comparative way. It is concerned with the political theory and institutional practice as well as with the internal organization and the social and political background to parliaments and assemblies of estates.

Although there are more than two hundred members from thirty countries including Canada, the U.S., and the Soviet Union, the majority of the members are European. The Commission is particularly encouraging the growth in North American membership. This circular comes to you as an effort to explain the work of the Commission and to encourage historians and political scientists, whose work is in this field, to consider membership.

The Commission is involved in three main activities: 1. It meets, as a conference, at the International Conference of Historical Sciences, of which it is a member. 2. It publishes, twice a year, the journal Parliaments, Estates & Representation/Parlements, Etats & Représentation. It covers the whole spectrum of the history of representative institutions up to the present day. 3. The Commission published monographs through its Studies series.

Membership in the Commission is currently the equivalent of 42 Swiss francs (1Sfr. = \$.52 Can.) Members receive the journal free. Further enquiries concerning the Commission and members should be addressed to Professor Ian Newbould, Canadian Convenor, c/o University of Lethbridge, Lethbridge, Alberta. T1K 3M4.

* * * * *

COMMISSION INTERNATIONALE DE L'HISTOIRE DES
INSTITUTIONS PARLEMENTAIRES ET REPRESENTATIVES


Cette Commission, fondée en 1936, encourage la recherche sur les origines, la croissance et le développement des institutions parlementaires ou représentatives à travers le monde. La théorie politique, la pratique institutionnelles, l'organisation interne des assemblées représentatives ou leur arrière-plan politique et social sont tous des sujets d'étude.

En ce moment, la Commission compte plus de 200 membres, représentant 30 pays, dont le Canada, les Etats-Unis et l'URSS; mais la majorité de ceux-ci sont européens. La Commission veut donc recruter plus de Nord-Américains, historiens ou spécialistes en science politique, qui travailleraient dans cette spécialisation.

La Commission s'implique dans trois champs principaux d'activité. Elle organise une conférence au Congrès international des Sciences historiques; elle publie, deux fois l'an, la revue Parliaments, Estates, & Representation/Parlements, Etats & Représentation, qui couvre tous les domaines de l'histoire des institutions représentatives jusqu'à nos jours; elle publie des monographies dans sa série Etudes.

L'adhésion est de 42 francs suisses (1FS = 52¢). Les membres reçoivent la revue gratuitement. Pour plus d'informations s'adresser au Professeur Ian Newbould, Canadian Convenor, c/o University of Lethbridge, Lethbridge, Alberta. T1K 3M4.

* * * * *

newsletter		bulletin
<small>CANADIAN HISTORICAL ASSOCIATION</small>		<small>SOCIÉTÉ HISTORIQUE DU CANADA</small>
Vol. 11 No. 1		Vol. 11 No. 1
Winter 1985		Hiver 1985
Edited by/Rédigé par Serge Bernier Carman V. Carroll		
<small>395 Wellington Street Ottawa, K1A 0N3 Tél.: 233-7885</small>		<small>395, rue Wellington Ottawa, K1A 0N3 Tél.: 233-7885</small>